

Ahmed Al Zaabi as President of the Federation of Emirates Chambers for the Session 2024-2027

The Board of Directors of the Federation of UAE Chambers of Commerce and Industry has elected the President of the Abu Dhabi Chamber Ahmed Jassim Al Zaabi as President of the Federation for the 2024-2027 session, and the President of the Sharjah Chamber Abdullah Sultan Al Owais as Vice Chairman.

This came during the 107th meeting of the Board of Directors of the Federation of UAE Chambers, which was held at the headquarters of the Abu Dhabi Chamber in the presence of the Minister of State for Foreign Trade, His Excellency Dr. Thani bin Ahmed Al Zeyoudi. The selection received the support and blessing of all members of the Board of Directors.

Since its inception, the Federation has played important roles in serving the business sector and local and international investors and strengthening the UAE's relations with trade partners around the world.

[Source \(Emirates News Agency - WAM, Edited\)](#)



أحمد الزعابي رئيساً لاتحاد غرف الإمارات للدورة 2024-2027

انتخب مجلس إدارة اتحاد غرف التجارة والصناعة في دولة الإمارات العربية المتحدة، رئيس غرفة أبو ظبي أحمد جاسم الزعابي رئيساً للاتحاد للدورة 2024-2027، ورئيس غرفة الشارقة عبد الله سلطان العويس نائباً للرئيس.

جاء ذلك خلال الاجتماع 107 لمجلس إدارة اتحاد غرف الإمارات الذي عقد بمقر غرفة أبو ظبي بحضور وزير الدولة للتجارة الخارجية معالي الدكتور ثاني بن أحمد الزيودي. ونال الاختيار تأييد ومباركة كافة أعضاء مجلس الإدارة.

ولعب الاتحاد منذ تأسيسه أدواراً مهمة في خدمة قطاع الأعمال والمستثمرين المحليين والدوليين وتعزيز علاقات دولة الإمارات مع الشركاء التجاريين حول العالم.

[المصدر \(وكالة أنباء الإمارات - وام، بتصريف\)](#)

IMF Expects Tourism to Contribute 16 Percent to Saudi GDP

The International Monetary Fund (IMF) expects the tourism sector's contribution to grow by 16 percent to Saudi GDP by 2034, after contributing directly and indirectly at an average of 11.5 percent in 2023.

According to the International Monetary Fund, the balance of payments travel account recorded a historical surplus of \$ 12.8 billion during 2023, an annual increase of more than 38 percent, making it the highest item in the balance of services in terms of surplus.

The IMF praised the great and unprecedented achievements and leaps made by the tourism sector within the framework of Vision 2030, as it exceeded the goal set by the vision of receiving 100 million domestic and international tourists, as the number of tourists in the Kingdom reached 109 million domestic and international tourists last year, 7 years ahead of schedule.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



"النقد الدولي" يتوقع مساهمة السياحة بـ 16 في المئة في الناتج المحلي السعودي

توقع صندوق النقد الدولي نمو مساهمة قطاع السياحة بنسبة 16 في المئة في الناتج المحلي الإجمالي السعودي، بحلول عام 2034، بعدما أسهم بشكل مباشر وغير مباشر بمعدل 11.5 في المئة خلال عام 2023.

ووفق صندوق النقد الدولي، فقد سجل حساب السفر بميزان المدفوعات فائضاً تاريخياً بلغ 12.8 مليار دولار خلال عام 2023، أي بزيادة سنوية تتخطى نسبة 38 في المئة، ما يجعله البند الأعلى في ميزان الخدمات من حيث الفائض.

وأشاد صندوق النقد بالإنجازات والقفزات الكبيرة وغير المسبوقة التي حققها قطاع السياحة في إطار "رؤية 2030"، حيث تجاوز الهدف الذي حدده الرؤية المتمثل في استقبال 100 مليون سائح محلي ودولي، إذ وصل عدد السياح في المملكة إلى 109 ملايين سائح محلي ودولي في العام الماضي، أي قبل 7 سنوات من الموعد المحدد.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصريف\)](#)

Moroccan Expatriate Remittances Replenish Hard Currency Balance

Data released by the Moroccan Exchange Office showed that remittances from Moroccans living abroad in the first seven months of this year increased by 3.3%, stabilizing at around \$ 6.8 billion. Remittances from Moroccan expatriates have risen strongly in the last five years, while last year they increased by 4.1 percent, stabilizing at \$11.53 billion.

Bank Al-Maghrib expects remittances from Moroccan expatriates to continue to rise, improving by 1.9 percent this year, to reach \$11.75 billion. Before reaching \$12.37 billion next year, an increase of 5.3 percent. The bank expects Morocco's foreign currency reserves to reach \$38.2 billion, representing five and a half months of imports of goods and services.

[Source \(Al-Araby Al-Jadeed Newspaper, Edited\)](#)



تحويلات المغتربين المغربية ترفد رصيد العملة الصعبة

أظهرت البيانات الصادرة عن مكتب الصرف المغربي، ارتفاع تحويلات المغاربة المقيمين في الخارج في الأشهر السبعة الأولى من العام الجاري بنسبة 3.3 في المئة، حيث استقرت عند حدود 6.8 مليارات دولار. وشهدت تحويلات المغتربين المغربية ارتفاعاً قوياً في الأعوام الخمسة الأخيرة، فيما زادت في العام الماضي، بنسبة 4.1 في المئة، لتستقر في حدود 11.53 مليار دولار.

ويتوقع بنك المغرب أن تواصل تحويلات المغتربين المغربية ارتفاعها، حيث ستتحسن بنسبة 1.9 في المئة في العام الحالي، لتصل إلى 11.75 مليار دولار. قبل أن تبلغ في العام المقبل 12.37

مليار دولار، بزيادة بنسبة 5.3 في المئة. ويتربح البنك أن يبلغ رصيد المغرب من العملة الصعبة 38.2 مليار دولار، ما يمثل خمسة أشهر ونصف من واردات السلع والخدمات.

[المصدر \(صحيفة العربي الجديد، بتصريف\)](#)

Positive Creditworthiness Perspective Reflects Jordan's Resilience In The Face Of Shocks

Standard & Poor's upgraded Jordan's long-term domestic and foreign currency sovereign credit rating from "B+" to "BP-" with a stable outlook. The positive assessment comes for the first time in 21 years despite external global and regional shocks, especially since the outbreak of the Corona pandemic, then the Russian-Ukrainian war, and finally the tensions in the Middle East.

The agency indicated that the upgrade of Jordan's credit rating resulted from keeping public financial management on track and achieving its goals during the past year to reduce the ratio of primary deficit to GDP. Standard & Poor's adjustment reflects Jordan's resilience to external shocks, giving the authorities a strong impetus to continue the reform path despite the challenges.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)



النظرة الإيجابية للجدارة الائتمانية تعكس صمود الأردن في وجه الصدمات

رفعت وكالة ستاندرد أند بورز التصنيف الائتماني السيادي للأردن طويل الأجل بالعملة المحلية والأجنبية من "بي+" إلى "بي-بي-" مع نظرة مستقبلية مستقرة. ويأتي التقييم الإيجابي لأول مرة منذ 21 عاما على الرغم من الصدمات العالمية والإقليمية الخارجية، وخاصة منذ تفشي وباء كورونا، ثم الحرب الروسية - الأوكرانية، وأخيرا توترات الشرق الأوسط.

وبيّنت الوكالة أنّ رفع التصنيف الائتماني للأردن جاء نتيجة بقاء الإدارة المالية العامة على المسار الصحيح، وتحقيق أهدافها خلال العام الماضي بانخفاض نسبة العجز الأولي إلى الناتج المحلي الإجمالي. ويعكس تعديل وكالة ستاندرد أند بورز نظرتها إلى الوضع الاقتصادي صمود الأردن في وجه الصدمات الخارجية، ما يمنح السلطات دفعة قوية لاستكمال طريق الإصلاح رغم التحديات.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

0.98 Percent Rise in China's Foreign Exchange Reserves

China's total foreign exchange reserves stood at \$3.2882 trillion as of the end of August, an increase of \$31.8 billion, or 0.98 percent, compared to the end of July. China's foreign exchange reserves remain stable above \$3.2 trillion for nine consecutive months, according to the State Administration of Foreign Exchange.

The dollar index fell while global financial asset prices generally rose last month, due to factors such as macroeconomic data and monetary policy expectations in major economies. The combined effects of currency conversion and asset price changes led to an increase in China's foreign exchange reserves in August.

[Source \(Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited\)](#)



0.98 في المئة ارتفاعاً باحتياطات الصين من النقد الأجنبي

بلغ إجمالي احتياطات الصين من النقد الأجنبي 3.2882 تريليون دولار حتى نهاية أغسطس، بزيادة قدرها 31.8 مليار دولار أو 0.98 في المئة مقارنة بنهاية يوليو. وبذلك تبقى احتياطات الصين من النقد الأجنبي مستقرة فوق 3.2 تريليون دولار لمدة تسعة أشهر متتالية، وفقا لإدارة الدولة للنقد الأجنبي. وشهد مؤشر الدولار انخفاضا، بينما ارتفعت أسعار الأصول المالية العالمية بشكل عام الشهر الماضي، وذلك بسبب عوامل مثل بيانات الاقتصاد الكلي وتوقعات السياسة النقدية في الاقتصادات الكبرى. وأدت الآثار المشتركة لتحويل العملات وتغيرات أسعار الأصول إلى زيادة احتياطات النقد الأجنبي في الصين في شهر أغسطس الماضي.

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرف\)](#)

'Fitch' Upgrades Turkey's Rating to "B+"

Fitch raised Turkey's credit rating for the second time in 6 months, as the country's external and internal reserves rose.

Turkey's credit rating has been upgraded from "BB-" to "B+", which is 3 levels below investment grade with a stable outlook, which is equivalent to the credit rating of countries such as South Africa, Armenia, and Jordan.

According to Fitch, Turkey has strengthened its reserves and the central bank's net foreign exchange position has improved from negative \$75 billion in early April to \$6 billion at the end of August.

[Source \(Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited\)](#)



فيتش ترفع تصنيف تركيا إلى «B+»

رفعت وكالة فيتش تصنيفها الائتماني لتركيا للمرة الثانية خلال 6 أشهر، مع ارتفاع الاحتياطات الخارجية والداخلية للبلاد.

وتمت ترقية تصنيف تركيا الائتماني من «BB-» إلى «B+» أي بـ3 مستويات أقل من درجة الاستثمار مع نظرة مستقبلية مستقرة، ما يوازي التصنيف الائتماني لدول مثل جنوب أفريقيا وأرمينيا والأردن.

وبحسب «فيتش»، عززت تركيا احتياطاتها وتحسّن صافي مركز النقد الأجنبي للبنك المركزي من سالب 75 مليار دولار أوائل أبريل إلى 6 مليارات نهاية أغسطس.

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرف\)](#)

252.26 مليار ريال احتياطات قطر الدولية

سجلت الاحتياطات الدولية والسيولة بالعملة الأجنبية لدى مصرف قطر المركزي في نهاية شهر أغسطس 252.26 مليار ريال، مقابل 242.67 مليار ريال في شهر أغسطس 2023، وبنمو سنوي يصل إلى 4 في المئة. وارتفعت قيمة الاحتياطات بنحو 0.51 في المئة أو 1.28 مليار ريال عن مستواها في يوليو 2024 البالغ 250.98 مليار ريال. ومنذ بداية العام الحالي، ارتفعت الاحتياطات الدولية والسيولة 2.57 في المئة بما يُقدر بـ 6.33 مليار ريال؛ مقارنة بمستواها البالغ 245.93 مليار ريال في نهاية العام المنصرم. وتلقى الاحتياطي دعماً سنوياً من 3 بنود في مقدمها احتياطي الذهب البالغ في الشهر الماضي 31.86 مليار ريال، بزيادة 45.2 في المئة عن مستواه في أغسطس 2023 البالغ 21.94 مليار ريال، مع نموه 3.85 في المئة على أساس شهري.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)



252.26 Billion Riyals Qatar's International Reserves

International reserves and foreign currency liquidity at the Qatar Central Bank at the end of August recorded 252.26 billion riyals, compared to 242.67 billion riyals in August 2023, with an annual growth of 4 percent.

The value of reserves increased by about 0.51 percent, or 1.28 billion riyals, from its level of 250.98 billion riyals in July 2024. Since the beginning of this year, international reserves and liquidity have risen 2.57 percent to an estimated 6.33 billion riyals, compared to 245.93 billion riyals at the end of last year. The reserve received annual support from 3 items, led by the gold reserve of 31.86 billion riyals last month, up 45.2 percent from its August 2023 level of 21.94 billion riyals, with a growth of 3.85 percent on a monthly basis.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)

تونس.. التضخم يواصل التراجع للشهر الثاني على التوالي

واصلت نسبة تضخم أسعار المستهلك السنوي في تونس تراجعها للشهر الثاني على التوالي حيث وصلت إلى 6.7 في المئة على أساس سنوي خلال أغسطس/ آب الماضي. وفي يوليو/ تموز الماضي، سجل التضخم تراجعاً عن الشهر السابق له، حيث نزل إلى حدود 7 في المئة على أساس سنوي بعد أن كان خلال يونيو/ حزيران في حدود 7.3 في المئة (على أساس سنوي).

وأرجع المعهد الوطني للإحصاء (حكومي) الانخفاض في معدل التضخم السنوي، رغم الزيادة الشهرية في الأسعار، بشكل رئيسي إلى تباطؤ وتيرة ارتفاع أسعار مجموعة المواد الغذائية 8.5 في المئة في أغسطس مقارنة بـ 9.4 في المئة في يوليو الماضي.

[المصدر \(وكالة الأناضول، بتصرف\)](#)



Tunisia.. Inflation Continues To Decline for the Second Consecutive Month

Tunisia's annual consumer price inflation continued to decline for the second consecutive month, reaching 6.7 percent year-on-year in August. In July, inflation slowed from the previous month, falling to 7 percent year-on-year from 7.3 percent (year-on-year) in June.

The government's National Institute of Statistics attributed the decline in the annual inflation rate, despite the monthly increase in prices, mainly to the slowdown in the pace of rising prices of the food group by 8.5 percent in August compared to 9.4 percent in July.

[Source \(Anadolu Agency, Edited\)](#)

النفط يرتفع بعد التعافي من هوجة البيع

قفزت العقود الآجلة للنفط دولاراً واحداً في التعاملات المبكرة اليوم الاثنين، مع اقتراب إعصار محتمل من ساحل الخليج الأميركي، وتعافي الأسواق من موجة بيع عقب بيانات الوظائف الأميركية التي جاءت أضعف من المتوقع يوم الجمعة. وارتفعت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي دولاراً واحداً أو 1.48 في المئة إلى 68.67 دولار للبرميل. في حين زادت العقود الآجلة لخام برنت 99 سنتاً أو 1.39 في المئة إلى 72.05 دولار للبرميل.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)



Oil Rises after Recovering From Selling Wave

Oil futures jumped one dollar in early trade on Monday, as a potential hurricane approached the U.S. Gulf Coast and markets recovered from a sell-off following weaker-than-expected U.S. jobs data on Friday.

U.S. West Texas Intermediate (WTI) crude futures rose \$1, or 1.48 percent, to \$68.67 a barrel, while Brent crude futures rose 99 cents, or 1.39 percent, to \$72.05 a barrel.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)